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Expedice Gasherbrum I 2009
Píše se rok 2009. Dostal jsem nabídku, která se pro kopcolezce velice těžko odmítá. 
Po letech, kdy jsem si hory zamiloval a každou volnou chvilku se snažil prožít 
v kopečkách, jsem dostal příležitost podívat se do těch nejvyšších. A ještě to bylo 

spojeno s jedním z nejkrásnějších treků na světě. Baltoro ledovec s výhledy na K2, 
Broad Peak, Gasherbrum I a Gasherbrum II. Ten poslední jmenovaný se stal naším cílem. 
Cílem pohodové party nejen Plzeňáků. Kuba, Kamil, Lišin a já… Naši veselou plzeňskou 
partičku přizvali ke svému prvovýstupu zkušení matadoři Mára Holeček a Zdeněk Hrubý. 
Dalšími v týmu byli severočeští pískaři David a Jára.

LEDEN JANUARY
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Kromě toho, že se některým z nás povedl úspěšně vrchol, nastartovala se přátelství, která nás provázejí 
dodnes. Hrozně často vzpomínám na „prokecané“ večery při čekání na počasí. Bohužel s výborným 
společníkem a studnicí znalostí, Zdendou Hrubým, už žádný neproběhne. Zahynul ve stěně Gasherbrumu I při 
opakovaném prvovýstupu v roce 2013. Toho roku, kdy jsme tam byli společně, se Márovi a Zdeňkovi ještě 
podařilo bezpečně sestoupit z výšky okolo 7000 m (Zdeňkovy zdravotní potíže). A s Kubou Vaňkem, se kterým 
jsem absolvoval ještě další osmu, si už také nepokecám. Zato můj spolubydlící Kamílek, zvaný doktor, teď již 
konečně i vystudovaný, je po ruce stále. Ještě že tam tehdy byl! Po pádu mi odborně ošetřil urvaný přední 
křížový vaz se slovy: „To nic není“. No, měl pravdu, nějak jsem z těch 7 400 m sejít musel :-)

ÚNOR FEBRUARY
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BŘEZEN MARCH
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Po operaci, když jsem se dával do kupy, jsme se potkali s mým dlouholetým kamarádem ze 
Stříbra Honzou Krabcem. Slovo dalo slovo a domluvili jsme se na dalším výletu, tentokrát 
do Nepálu. Tam jsem sice již byl, ale trek kolem Manaslu jsem ještě nešel. Ony ty osmitisícové 
vrcholy pro mě jsou (a vždy i budou) jenom takovou třešničkou na dortu na cestě k nim. Ta je 
spojená s cestovatelským poznáváním krajiny, kultury a lidí.

Expedice Manaslu 2011
Po návratu z pákistánského „Gashe“ jsem neplánoval další expedici. Jenže víte 
jak to je, chvíli vám to vydrží a pak vás začnou svrbět paty, či jak se to říká. 
Nejdřív jsem si ale musel nechat doopravit utržený přední křížový vaz, vzpomínku 
na sestup z vrcholu v roce 2009. Byl jsem dítě štěstěny a 300 m dlouhý pád 
v kotrmelcích přežil. Vazy a nějaké další pohmožděniny byly vlastně maličkost.



DUBEN APRIL
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Parta byla docela veliká, tudíž spousta zábavy. K sedmi „expedičníkům“ se přidalo několik oblíbených 
trekařů na parádní výlet kolem Manaslu, včetně moji tehdejší milé Mirči Lacinové.

Na kopci mnoho sněhu. Na vrcholu společně s Kubou Vaňkem. Další společné akce se již nedožil. I jemu 
byl osudný rok 2013, kdy s Petrem Macholdem zmizeli ve stěně Baruntse.

Moc rád vzpomínám na parádního parťáka a „vestanuspolubydliče“ Miloše Pintíře. Nikdy nezapomenu, 
jak mne seřval, když jsem měl zrovna dobrej den a byl rychlejší. Vyrazil jsem mu na pomoc s batohem 
při vynášce do asi 6 500 m. Dodnes se tomu smějeme. Tedy aspoň já :-)

MANASLU 2011



KVĚTEN MAY
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Takže hurá do Nepálu! Zvolili jsme aklimatizaci na jiné „osmitisícovce“. A tou byla Lhotse, kde to Radek důvěrně znal. 
Byl tam předchozí rok. A proč takhle putovat po Nepálu a složitě se vrtulníkem přesouvat o velký kus vedle? Protože 
se nám na Annapurně nechtělo dělat mnoho aklimatizačních výstupů. Statistiky na této první vylezené osmitisícovce 
jsou neúprosné. Každý třetí se z vrcholu nevrátí. A i proto zde nenajdete davy toužící po vrcholové fotce.

Aklimatizace na Lhotse, kam se dostanete tzv. Everest trekem, nám umožnila vzít s sebou doprovod. Aspoň na první 
část výletu. Takže kromě mé přítelkyně Mirči nás doprovázelo mnoho dalších kamarádů. Bylo tam moc veselo a krásně 
nám to s taťkou (Radek – přejmenoval ho tak náš mladý půvabný doprovod, nemající úctu nejen ke stáří :-)), ubíhalo.

Na Everestu, potažmo Lhotse, jsme byli jedni z prvních, kteří pošlapali panenské svahy. Po aklimatizaci pár dní 
na zotavenou v Pokhaře a vrtulníkem do základního tábora pod Annapurnu.

Expedice Annapurna 2012
První moje společná akce s Radkem Jarošem. No, kdo 
by neznal, že? Tak nějak to dopadlo, že jsem na něj, coby 
parťák, prostě zbyl. Potřeboval někoho nanošení báglu :-) 
Mladý zobák :-) Velká výzva.



ČERVEN JUNE
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s Radkem Jarošem připraveni v posledním výškovém táboře v 7 000 m. Jenže 
předpověď byla neúprosná. Druhý den se to bude odpoledne kazit.

Nebyla jiná varianta než vyrazit rovnou večer a neodpočívat a doufat, že to ty naše 
organismy dají a přežijou :-) Celonoční výstup patří k těm nejsilnějším lezeckým 
zážitkům. Ale nakonec i přes podvrcholové bloudění se zadařilo a nejdříve Radek 
a později i já jsme se rozhlédli (aspoň na chvilku) z vrcholu.

Rychlý sestup. V základním táboře se moc nezdržíme. Rychlý přelet do nemocnice 
v Kathmandu, kde Radkovi ošetřují nohy a mně ruce. Byli jsme to pěkná dvojka :-) Co 
nejrychleji do Čech a pak začal boj o záchranu prstů. Ten se úplně nepovedl, ale to je již 
jiný příběh. Ká dvojkový…

A teď teprve začíná dobrodružství. Mnoho lidí zde není a ti, kdo zbyli, jsou již dost 
psychicky vydeptáni neustálými pády lavin do výstupové cesty. Ani výškové tábory 
nejsou bezpečné. Zde veřejně slibuji: Nejsem Peter Hámor (pozn. autora – byl tam 4x) 
a na Annapurnu nikdy více! :-)

Začala klasika. Vynáška do dvojky, čekání na počasí, trénování trpělivosti. Díra 
v neustálém odpoledním sněžení přišla. Jenže měla být až za 5 dní. Ale do té doby 
žádný zázrak. Co se dalo dělat? Museli jsme se vydat na výstup do mizerného počáska 
a doufat že, předpověď klapne a za 5 dní budeme mít „summit day“. No, co vám budu 
povídat. Vyšlo to. Pěkně jsem si hrábnul, ale v tu zásadní chvíli jsme byli společně 

ANNAPURNA 2012



ČERVENEC JULY
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Expedice K2 2014
Radek měl před sebou již jen jednu „osmu“ do „Koruny Himaláje“. Už jsme si „odbili“ asi 
objektivně nejnebezpečnější Annapurnu a technicky (v normálce) nás čekala nejobtížnější K2. 
Výlet jsme odložili o rok. Radek se musel zbavit přebytečných omrzlých prstíků po Annapurně.

Hora Hor. K2. Nádherná bohyně hor. Všichni známe z filmů, z obrázků, z legend. Když se tak 
ohlídnu, pěkný výlet to byl :-)

Zajímavá sestava: Radek Jaroš, Honza „Tráva“ Trávníček, Petr „Miska“ Mašek, 
Martin Havlena a Lucie Výborná. S tím, že na kopec jsme se chystali jen Radek, 
Miska a já. Ostatní buď vařili, točili, vysílali… Prostě se o nás starali jak fyzicky 
a duševně, tak i mediálně :-)

Taktéž nás doprovázela trojce filmařů – zvukař Ludvík, kameraman David 
a producent Richard. Stále tam o nás něco točili a stále chtěli něco točit po nás 
na kopci, kam už se nedostali. Nakonec z toho vznikl filmík Cesta vzhůru. O Radkovi, 
jeho ženách, jeho kopcích, a hodně i o krasavici K2 a našem výstupu na ni.



SRPEN AUGUST
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K2 2014

Dneska je to vlastně už jedno. Prostě jsme 26. 7. stáli na vrcholu K2. Bohužel jen s Radkem. 
Miska musel otáčet kvůli výškovce. Byli jsme čtvrtým a pátým českým klukem na vrcholu K2. 
Na dlouho dobu to byli poslední stopy ve sněhu v těchto místech. Od roku 2014 nikdo další. 
Dlouhé tři roky. Kdypak se tam vrátím třeba s Miri? :-)

Radek na K2 po páté, Miska po čtvrté. Já nevím, co s tím kopcem všichni tak 
nadělají, že tam furt jezdí trávit léto? :-)

Já tam byl zase poprvé a ono to zase nějak šlo. Hrozný štěstí mám. Ne že by to 
bylo zadarmo, ale prostě to tak nějak vychází.

Že by dobré počasí? Že by nám vše klapalo? Že by se vyplatila předchozí 
aklimatizace v Peru. Že bych trochu potrénoval?



ZÁŘÍ SEPTEMBER
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Expedice Manaslu 2015
Dozvěděli jsme se nemilou zprávu, že dlouho připravovaný projekt výstupu na Cho Oyu se 
v roce 2015 neuskuteční. Čínská vláda se bohužel rozhodla, že se pro ten rok nebudou vydávat 
lezecké permity. Takže Expedice Cho Oyu nás čekala až v příštím roce 2016.

Nehodili jsme flintu do žita a chtěli zúročit naši přípravu a hlavně získat zkušenosti pro Miri 
ve velehorách. Rozhodli jsme se pro výstup na nepálské Manaslu – 9. nejvyšší horu světa 
měřící 8 163 m. Asi vás napadá, že už jsem tam byl – dokonce i na vrcholu :-)  Jenže mně se 
tam moc líbilo a nejsem žádný sběratel vrcholů. Hory mám rád, a pokud není jiná možnost, 

vrátím se i na stejné místo. Doba se nám totiž změnila. „Hrdina“ z Ká dvojky zase 
dostal kopačky a musel si hledat jinou holku. Někoho místo Radka Jaroše :-) 
A to se mi povedlo náramně. Našel jsem nejen životní partnerku, ale i nového 
spolulezce. A už mi nevadí mačkat se v malých stanech ve výškových táborech :-)



Takže to byl prima výlet v malé skupině 4 osob. Na vrchol bychom se asi mrknuli, 
kdyby se nám do cesty ve čtvrtém výškovém táboře „nepřipletli“ do cesty rakouský 
a francouzský horolezci v hodně špatné kondici s výškovou nemocí. Společně 
s ostatníma českýma klukama jsme dělali, co jsme mohli. Bohužel rakouského lezce  

se nám přes noc při životě udržet nepodařilo. Druhý se stal naším výborným kamarádem 
a setkání s Jean-Lucem o rok o později na Cho Oyu, kdy jeho vděčné a naše dojaté 
slzy tekly proudem, patří k nejsilnějším zážitkům v mém životě. Škoda, že se s ním již 
nesetkal náš tehdejší spolulezec Pavel Michut (zahynul na Denali).

ŘÍJEN OCTOBER
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LISTOPAD NOVEMBER
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Expedice Cho Oyu 2016
První náš výlet do Tibetu shrnu níže tiskovými zprávami. Byla to pro mne jedna z nejnáročnějších expedičních akcí. 
Moc díky Miri za organizační pomoc. Bohužel jí vrchol opět dopřán nebyl, tentokrát kvůli nemoci, ale není všem 
dnům konec :-) Nakonec na vrcholu téměř za tmy s jedním z mých nejlepších kamarádů Aldou.

Zkrácená předodletová tisková zpráva Expedice Cho Oyu 2016 – Tyrkysová bohyně 8 201 m: Odlet: 6. 9. 2016 / 
Destinace: Nepál – Kathmandu a posléze přesun do Lhasy – Tibet (Čína) –základní tábor pod Cho Oyu a…

Rádi bychom spolu s nevidomým Honzou Říhou vylezli na vrchol legendární osmitisícovky Cho Oyu, 8 201 metrů. 
Pomohli mu splnit si sen. Špičkoví horolezci s několika vylezenými osmitisícovými vrcholy jsou připraveni odložit 

své ambice a ukázat, co dokážou lidi jako tým. Expedice 
pod vedením zkušeného Honzy Trávníčka startuje v září 
2016. Chceme si užít výlet, výstup a klidný návrat se všemi 
zdravými částmi těla.



PROSINEC DECEMBER
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I ostatní se společně činili, takže 8 z nás se dostalo nad hranici 7 000 m.

(Jan Říha, David Knill, Petr Mašek, Libor Uher – 7 500 m, Miroslava Jirková – 7 100m, 
Marek Novotný, Aleš Bílek a Jan Trávníček – vrchol 8201 m)

Jan Trávníček, vedoucí zájezdu :-)

Ponávratová tisková zpráva Czech Expedition Cho Oyu 2016

Za největší úspěch expedice nepovažuji to, že se tři její členové dostali na vrchol 
Tyrkysové bohyně. Dle mého názoru jde především o ukázku toho, že pokud táhnete 
za jeden provaz, lze dosáhnout nečekaného výsledku. Tím je pro mne dosažení osobního 
výškového rekordu nevidomého Honzy Říhy.

CHO OYU 2016



Obzvláště rád bych poděkoval 
kamarádům z firem, které nám 
výrazně dlouhodobě pomáhají.

GASHERBRUM I 2009

MANASLU 2011

ANNAPURNA 2012

K2 2014

MANASLU 2015

CHO OYU 2016

Děkuji všem za jakoukoliv 
podporu. Všem těm, 
jejichž loga a ksichty vidíte 
na pohlednicích. Všem 
těm, kteří je mají z druhé 
strany pohlednic. Všem těm, 
se kterými jsem výpravy 
absolvoval. Všem těm, jejichž 
fotky jsem třeba náhodou 
použil v tomto kalendáři. 
Všem mým blízkým za to, že 
si zvykli :-)

A hlavně Miri, že jí to furt 
společně baví!

Kdo by chtěl nějakou úžasnou :-)  
projekci z těchto výletů, 
může se ozvat na e-mail 
honzatravatravnicek@gmail.com  
nebo mrknout na facebook  
Honza „Tráva“ Trávníček ;-)


